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ACTA CONSELL MUNICIPAL DE MEDI AMBIENT, CELEBRAT EL 11-03-21 

Assistents:  9 persones de públic en general i 7 polítics  
Hora d’inici:  19 h. 
Lloc:  Telemàtic 
 

El regidor de Medi ambient Sr. Jordi Maimí dona la benvinguda, i fa la presentació. 

El Sr. Josep Sibilla ha elaborat un estudi complert sobre els 320 arbres de la riera fins a 
l’escola Sobirans i s’ha fet un estudi visual de cada arbre, posant les patologies que té a 
nivell de fongs, punts febles... S’ha valorat de l’1 al 5 el risc que es pugui trencar alguna 
branca de cada arbre, hi ha un mapa de risc. En general surt una mitja força bona: de 
molt greu en surt 1, 11 de grau mig, 30 de risc baix.... un 60 % es d’un risc molt baix. 
Globalment estan molt bé. S’ha fet actuacions a 40 arbres que s’ha considerat que 
tenien branques perilloses i tala de 4 arbres que estaven molt podrits per dins i podien 
ser perillosos en poc temps. 

Pe poder realitzar aquest estudi s’ha fet servir una aplicació de mòbil i el treball ha 
estat molt còmode. Hi ha una fitxa detallada de cada arbre, es posarà una mostra de 
l’estudi penjat a la web i si algú vol se li farà arribar totes les fitxes. 

A l’Eixample es van replantar 2 arbres, els que s’han tret recentment no es poden 
plantar i s’esperarà a l’octubre-novembre, algun no es replantarà, com és el de l’escola 
Sobirans perquè estava al pas de vianants i per seguretat és més convenient no 
plantar-lo. Es replantaran amb la mateixa espècie. 

La Sra. Roser Moré pregunta si tots els plàtans que estan malalts o afectats és per la 
malaltia del Xancre coloret, que s’ha explicat o altres motius. El Sr. Sibilla diu que hi ha 
diferents coses, el més letal és el xancre coloret. La Sra. More pregunta si va per zones 
o si és indiferent. El Sr. Sibilla diu que els de la part mitja de la riera estan pitjor, 
perquè estan més apretats. Amb les imatges es veu com va per zones.  

La Sra. Àngels Castillo diu que el fet de que estiguin més malalts els del centre, potser 
també pot ser per l’edat ja que els de Riera i Penya són més nous. No entén la 
metodologia feta servir per arribar aquestes conclusions i voldria saber amb més detall 
com s’ha fet. 
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El Sr. Sibilla diu que l’APP ha estat una cosa pràctica per posar dades. S’ha fet avaluació 
visual de l’arbrat, per l’experiència que dona coneixements per calcular el risc. A 
l’informe s’ha explicat tot com s’ha fet. 

La Sra. Nuri Vilaró pregunta com es podrien arreglar els forats dels tronc de l’arbre que 
s’omplen d’aigua. Comenta que a  la primavera comencen a ruixar pels mosquits, els 
arbres estan verds i llavors ruixant cremen la fulla i la fulla cau, li sembla que és pitjor. 

El Sr. Sibilla diu que respecte les cavitats, si queda aigua és interessant perquè hi ha 
fongs que són paràsits que si no tenen oxigen no poden treballar, per altra banda és 
dolent pel mosquit tigre. No es tapen amb espuma perquè sinó, no es veu el que hi ha 
dins i no es pot valorar si pot ser perillós o no, a part que estèticament és lleig. 

El Sr. Daniel Garcia diu que la zona taronja és on s’acumulen els cotxes a la cotxeria per 
girar. El Sr. Sibilla diu que sí, també possiblement al fer obres es van tallar arbres que 
van fer mal. La Sra. Moré diu que valdria la pena estar pendent quan es fan obres mirar 
què fan amb els arbres. El Sr. Maimí diu que això ja es va millorant amb els anys, 
també es clavaven claus abans als arbres o es penjaven llums i les brides quedaven 
allà. Amb els anys es va vigilant més per no malmetre l’arbre. 

El Sr. Marc Plans, tècnic de medi ambient de l’Ajuntament, diu que quan es fa el 
tractament als arbres es fan amb productes autoritzats, molt suaus, s’utilitzen àcids 
fosfòrics que tracten els arbres com si fos aigua i sabó per fer rentats, amb fòsfor. No 
causen cremor, però sí caiguda de fulles per la pressió de l’aigua. La Sra. Vilaró opina 
que no serveix de res ruixar. El Sr. Maimí diu que l’any passat al ploure molt va ser dels 
anys que la fulla va quedar menys malmesa, es planteja aquest any què fer, en funció 
de si la primavera plou molt o és molt seca.  

El Sr. Daniel, respecte l’informe, pel que ha vist, no sap quin percentatge d’arbres està 
específicament afectat pel xancre colorit. Pregunta també si els que han fet la poda 
han tingut en compte aquest xancre perquè no s’expandeixi a altres arbres. Diu també 
que el xancre sec està molt expandit, pregunta quina és l’evolució normal del xancre 
sec i si pot afectar igual que el colorit. 

El Sr. Josep Sibilla diu que es podria fer una criva dels que tenen xancre colorit, serien 
uns 40 o 50 plàtans. Amb la poda, per passar d’un arbre a l’altre s’ha fet servir una 
solució amb lleixiu per desinfectar moto serra. Respecte el xancre sec va lligat a una 
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termita que va fent galeries i va molt ràpid, està força extens però no és tant agressiu 
com el xancre colorit, és més una patologia de l’insecte. 

El Sr Daniel diu que si són 40-50 arbres afectats vol dir que en 10 anys s’haurien tallat. 
El Sr. Sibilla diu que potser sí. El Sr. Daniel diu que els arbres centrals si estan molt 
apretats, pregunta si és recomanable plantar plataners en aquesta zona on tenen poc 
espai o potser replantejar de plantar un altre tipus d’arbre que no li afecti l’espai. 
Opina que estaria bé pensar en un altre arbre més prim però frondós. La Sra. Nuria 
Vilaró diu que això és una herència del poble i que no es pot canviar, aquests arbres 
són signe d’identitat que van venir de la Devesa. El Sr. Jordi Maimí diu que creia 
necessari poder tenir aquest informe per tenir un marge d’anys per plantejar coses, se 
n’ha de parlar. El Sr Maimí diu que s’ha insistit molt amb la seguretat per davant de 
tot, de moment es continuen plantant plataners, si s’hagués d’actuar en una zona molt 
gran potser s’ha de replantejar. 

La Sra. Nuria Vilaró diu que al Panagall hi havia moreres, es va posar l’arbre de la xina i 
que s’ha mort. 

La Sra. Clara Coll, referent a quan s’urbanitzi la zona de Riera i Penya pregunta si es 
donarà suficientment espai per l’arbre perquè pugui tenir menys malalties. El Sr. Jordi 
Maimí diu que amb l’obra de Riera i Penya hi haurà uns arbres, els més propers a la 
paret de la carretera que s’hauran de trasplantar o treure, perquè s’han de separar de 
la zona propera a la carretera, es posaran més separats. 

El Sr. Joan Josep Salvà pregunta pel cost dels 2 arbres trasplantats i d’on han sortit. 
També planteja que si sabem que s’hauran de trasplantar en el futur, potser estaria bé 
fer una mena de viver pel futur, si val la pena comprar. El Sr. Josep Sibilla diu que els 
que s’han plantat ara tenen uns 20 anys, diu que es podria fer una escola-taller de 
vivers... però tampoc són molt cars, uns 80 – 100 €. El Sr. Jordi Maimí diu que el 
problema principal de replantar-los és el treure la soca antiga i els serveis que passin 
per allà que el fet de posar el nou. 

Manteniment de parcs, jardins i podes. 

La contractació del servei de manteniment de parcs, jardins i podes ha estat complicat, 
s’havia d’adjudicar a finals del 2019, però es van impugnar les bases i es va endarrerir 
molt, es va adjudicar a finals del 2020 i han començat al gener 2021. S’ha dividit en 3 
lots: 
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LOT 1. Manteniment i neteja de les zones verdes, dels escossells i les jardineres 
individuals 
Zones verdes del municipi d’Arenys de Munt excepte aquelles que es trobin a la Riera. 
LOT 2. Treballs d’esporga de l’arbrat municipal 
LOT 3. Manteniment i neteja de les zones verdes, escocells i jardineres de la Riera 
(Eixample, Francesc Macià, Sant Martí i Riera i Penya) 
 
L’empresa CEO ha estat adjudicat pel manteniment de neteja de zones verdes. 
L’empresa Silva adjudicatària de la poda de l’arbrat i el lot dels escocells de la Riera 
l’epresa Cyca. 

Es recorda que hi ha un Pla de Poda penjat al web municipal on s’especifica totes les 
podes de les diferents parts del poble. Les podes es faran al gener-febrer, quan han 
perdut la fulla.  
 
L'arbrat viari d'Arenys de Munt inclòs en el Pla de Poda 2021-2024 contempla un total 
de 1.593 arbres, un 33% més que el pla anterior, i de 31 espècies diferents. El Pla de 
Poda especifica els 350 arbres que cal podar cada any, els 618 arbres que es poden 
cada 1-2 anys i els 625 que es poden cada 3 anys. La periodicitat i el tipus de poda a 
realitzar estan definits per criteris tècnics, en funció del tipus d'espècie, de les 
característiques particulars i del seu emplaçament. 

La Sra. Mercè Masaguer pregunta pels 2 arbres del soterrani d’anar a Sant Carles que 
no s’han podat i estan molt malament. El Sr. Marc Plans diu que els arbres que tenen 
prou espai es mira que tinguin el seu port natural. 

Recollida selectiva 

El Sr. Jordi Maimí mostra uns gràfics amb l’evolució de les fraccions de recollida. Al 
2018 es van començar a prendre decisions dràstiques per baixar el nivell de rebuig, 
com treure els contenidors de l’àrea d’emergència de Bellsolell i posar sancions. El 
rebuig ha baixat molt, s’ha doblat en envasos, vidre i paper cartró, l’orgànica ha pujat 
molt també. 
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Es mostren imatges de com eren l’àrea de Bellsolell, la de Lourdes, la de Can Sagrera, 
de l’Aiguaviva i de com estan ara, s’ha evitat l’abocament incívic. A la zona de l’Ajup 
s’ha fet una prova però l’incivisme farà que es treguin els contenidors, menys el de 
vidre que es canviarà d’ubicació. 

S’ha fet campanyes, els tòtems, es repartiran unes bosses, tenim agents cívics, 
mediadors.... Aquest estiu es començarà a fer noves actuacions, com la deixalleria 
mòbil que es situarà a diferents zones del poble. Cal millorar amb les incidències a les 
papereres. 

La Sra. Nuria Vilaró diu que quan es truca al servei de recollida de trastos, donen un 
termini de 30 dies per venir a recollir. El Sr. Jordi Maimí diu que s’està intentant reduir 
a uns 15 dies màxim. 

La Sra. Clara Coll, comenta que potser ha baixat el número de voluminosos perquè la 
gent llença menys i dóna més, diu que des de l’Ajuntament es podria incentivar fer 
reutilitzacions. També pregunta si s’ha detectat que s’ha fet més abocaments 
incontrolats. El Sr. Maimí diu que a Torrentbò hi havia una zona que amb el control de 
càmeres s’ha pogut evitar aquest tipus d’abocaments. 

Actuacions diverses.  

Es mostren imatges de diverses actuacions fetes a Can Jalpí, al camí de Lourdes, 
franges perimetrals, camp de futbol, Pi Gros, arbres de davant la Grober a la Carretera. 
I altres actuacions que s’han fet fora de la poda. 

Al camí de Lourdes es van podar els 2 pins principals, neteja de zones de pas i es 
comenta que s’augmentarà el nombre de passeres per ajudar la zona de vianants. 

S’engegarà una campanya per la vespa Asiàtica, a través de la Diputació hi ha una 
aplicació per posar on hi ha nius. Una associació del poble  ens ha fet el material per 
distingir la vespa normal i la asiàtica i com actuar. 

Torn de paraules 

El Sr. Guiu Muns, referent a la brossa pregunta com estem. El Sr. Maimí diu que estem 
reciclant un 70%, el rebuig no arriba al 30%. L’objectiu és mantenir i intentar millorar 
amb campanyes  motivant a la gent, també campanyes amb les escoles. 
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La Sra. Vilaró diu que els veïns que volen posar plaques solars quines ajudes es donen. 
El Sr. Josep Sanchez diu que hi ha una ordenança que fusiona totes les coses que tenim 
per afavorir la instal·lació de plaques fotovoltaiques i donar resposta homogènia a tota 
la tramitació. Hi ha una bonificació en l’IBI durant 5 anys del 50% primer any i 30% la 
resta, també bonificació a l’impost de construccions. 

La Sra. Vilaró proposa recuperar la Festa de la Primavera que era un dia cívic. El Sr. 
Maimí diu que es pren nota. 

La Sra. Vilaró també pregunta per la recollida de les piles, si es poden fer cartells 
indicant que recullen piles a les botigues. El Sr. Maimí diu que sí i que potser es podria 
posar a la web on es recullen, també hi ha la “mini deixalleria” a la zona de la Creu 
Roja. 

La Sra. Vilaró pregunta per com reciclar les capsules del cafè. El Sr. Maimí diu que a la 
deixalleria i si no que quan es faci la deixalleria mòbil, s’anirà traslladant un mes a cada 
zona. 

La Sra. Vilaró proposa que es podria fer campanya de donar bosses de nanses blanques 
transparentes per posar brossa, al veure’s el que hi ha dins la gent no trauria el que no 
toca. 

El Sr. Dani pregunta pel pinso esterilitzant pels coloms, si se sap si hi ha risc que altres 
especies d’ocells en poden menjar. El Sr. Alcalde diu que aquest any no s’ha fet la 
intervenció perquè ja ha baixat molt, però que en principi només seria per aquest tipus 
d’ocell, es traslladarà la pregunta a la regidora M. Batista. 

El Sr. Dani pregunta quan es faran les intervencions per les papereres. El Sr. Maimí 
contesta que es posaran papereres d’un nou tipus a la plaça de la República Catalana, 
del costat del CAP amb un forat més petit, s’anirà fent. El Sr. Àngel Castillo diu que fins 
ara utilitzàvem paperera bàsica grisa i a la riera diferent. Es vol anar eliminat aquest 
tipus de paperera i quan se’n comprin de noves seran diferents. 

El Sr. Dani pregunta pel consell que s’havia de crear sobre adaptació del canvi climàtic 
com està. El Sr. Maimí diu que està parat el tema d’aquest consell, amb el tema COVID 
es va parar. 

El Sr. Joan Rabasseda pregunta si amb el pla d’actuació municipal el tema de polítiques 
d’energia solar, l’ús de fusta en equipaments i calderes de biomassa s’ha engegat 
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alguna cosa, i també s’hi s’ha pensat en les cooperatives d’energies més verdes com 
Som de llum. El Sr. Josep Sanchez diu que en aquest mandat es volen fer les actuacions 
amb les fotovoltaiques, a l’escola bressol se’n posaran. Al Centre Cívic s’ha posat un 
sistema de despesa energètica més sostenible, aerotèrmica. El nou edifici de Gusam 
incorporarà elements com fusta, serà més sostenible, a nivell de projectes a llarg 
termini es valoren opcions de biomassa en algun equipament però és complicat com el 
tema de l’espai, s’havia plantejat pel mercat... Es farà un canvi important a nivell de 
llumeneres. 

Es tanca la sessió a les 20:50h 


